
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

VIII скликання 

 

П Р О Т О К О Л  

 

09 липня 2021 року                         м. Черкаси                                           № 10

         

 

засідання постійної комісії з питань     

соціально-економічного розвитку,  

бюджету та фінансів 

 

Всього членів комісії  -   13 

Присутні на засіданні   -   10 

 

ПРИСУТНІ: 

голова  постійної комісії    – Віштак І.А.  

секретар постійної комісії – Радченко С.В.  

 

Члени комісії: Вельбівець О.І.,  Гайович В.Ю., Легойда С.М., 

                         Новицький І.В., Осадчий В.О., Радуцький О.Р., 

                         Савчук Г.К. , Яріш А.А. 

                          

ВІДСУТНІ члени комісії: Куліков В.В., Курбет Є.О., Погорілий В.Г. 
 

 

Присутні запрошені на засідання:  

       Бондар Тетяна Олександрівна – заступник начальника Управління 

охорони здоров’я обласної державної адміністрації; 

       Кравченко Наталія Миколаївна – директор Департаменту фінансів 

обласної державної адміністрації; 

       Лапін Андрій Сергійович – директор Департаменту будівництва обласної 

державної адміністрації; 

       Товстопят Людмила Миколаївна – начальник відділу культурно-освітньої 

роботи Управління культури та охоронної спадщини обласної державної 

адміністрації; 

       Чубань Сергій Васильович – директор Департаменту  інфраструктури та 

житлово-комунального господарства обласної державної адміністрації.   
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У засіданні взяли участь:  заступники голови обласної ради 

Доманський Володимир Миколайович, Лісовий Сергій Миколайович, 

Мушієк Михайло Григорович; заступник голови обласної  державної  

адміністрації Гусак Віктор Григорович;  заступник начальника відділу 

організаційного забезпечення ради та взаємодії з депутатами виконавчого 

апарату обласної ради Гелеверя Ольга Іванівна. 

 

Проєкт порядку денного: 

1. Про погодження розпоряджень обласної державної адміністрації.  

Доповідає: 

 

Кравченко  

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

обласної державної адміністрації 

2. Різне. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

       Савчук Г.К., яка запропонувала включити до порядку денного засідання 

постійної комісії питання про виділення коштів з обласного бюджету для 

ліквідації наслідків стихійного лиха, що сталося 2 липня 2021 року на 

території Стеблівської територіальної громади. 

 

 

Порядок денний: 

1. Про погодження розпоряджень обласної державної адміністрації.  

Доповідає: 

 

Кравченко  

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

обласної державної адміністрації 

        2. Про виділення коштів з обласного бюджету для ліквідації наслідків 

стихійного лиха, що сталося на території Стеблівської територіальної 

громади. 

Доповідає: 

 

Савчук  

Галина Кузьмівна 

- член постійної комісії 

       3. Різне. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

 

1. СЛУХАЛИ:  

       Кравченко Н.М. щодо погодження розпоряджень обласної державної 

адміністрації. 

        Розгляд, погодження та голосування по кожному розпорядженню 

проводились окремо. 

 

1. 1. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 15.06.2021 № 328 „Про перерозподіл видатків 
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обласного бюджету“ по Управлінню культури та охорони культурної 

спадщини Черкаської обласної державної адміністрації здійснюється 

перерозподіл видатків обласного бюджету у сумі 50 тис. грн для КЗ „Обласна  

універсальна наукова бібліотека імені Тараса Шевченка“ Черкаської обласної 

ради» на здійснення передплати періодичних видань на ІІ півріччя 2021 року 

для забезпечення інформаційних потреб користувачів бібліотеки. 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 1). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації №  328 від 15.06.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

 

1. 2. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що  розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 23.06.2021 № 338 „Про розподіл міжбюджетних 

трансфертів та внесення змін до Розподілу коштів бюджету розвитку на 

здійснення заходів із будівництва, реконструкції  і реставрації, капітального 

ремонту об’єктів виробничої, комунікаційної  та соціальної інфраструктури 

за  об’єктами  у  2021  році“ по Департаменту будівництва Черкаської 

обласної державної адміністрації здійснюється збільшення призначень за 

рахунок субвенцій, що надійшли з державного бюджету,  у сумі 6 млн грн та 

субвенції, та Монастирищенської міської територіальної громади, у сумі      

50 тис. грн.  

Відповідно збільшуються призначення по об’єкту „Будівництво 

Будинку культури на 700 місць в м. Каневі по вул. Енергетиків під 

Шевченківський культурний центр“ (6 млн грн). 

Кошти з Монастирищенської міської територіальної громади надійшли 

як співфінансування на придбання автотранспорту для працівників 

Цибулівської амбулаторії загальної практики-сімейної медицини. 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 2). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Вельбівець О.І., який запитав щодо стану готовності об’єкта в м. Каневі 

та про наявність документів стосовно введення в експлуатацію драматичного 

театру в м. Черкасах. 

      Лапін А.С., який повідомив, що Будинок культури в м. Каневі планується 

ввести в експлуатацію до 20 серпня поточного року. Стосовно драматичного 

театру зазначив, враховуючи, що введення в експлуатацію – це закінчення 

будівельних робіт, приймання їх в експлуатацію замовником, то, на його 

думку, об’єкт введено в експлуатацію у березні 2021 року. 
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       Доманський В.М., який вніс уточнення, зазначивши, що об’єкт буде 

введено в експлуатацію після здійснення відповідної реєстрації та внесення 

змін у технічний паспорт. На сесії обласної ради, що відбудеться у вересні 

місяці, роглядатиметься питання про визнання спільною власністю 

територіальних громад області закінченого будівництвом об’єкта нерухомого 

майна.   

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації №  338 від 23.06.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 
 

 

1.3. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 23.06.2021 № 339 „Про розподіл субвенції з 

обласного бюджету місцевим бюджетам у 2021 році на виконання Програми 

підвищення енергоефективності та зменшення споживання енергоносіїв 

Черкаської області на 2011-2021 роки“ по Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства Черкаської обласної державної 

адміністрації, з урахуванням співфінансування місцевих бюджетів, 

здійснюється перерозподіл видатків у сумі 23 585 грн. Кошти спрямовуються 

Золотоніській міській територіальній громаді у сумі  14 635,00 грн та 

Катеринопільській селищній територіальній громаді у сумі 8 950,00 грн. 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 3). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації № 339 від 23.06.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 
 

 

1.4. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 25.06.2021 № 345 „Про розподіл коштів субвенції 

з державного бюджету“ по Управлінню охорони здоров’я Черкаської 

обласної державної адміністрації здійснюється розподіл додаткових коштів 

субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на здійснення 

підтримки окремих  закладів  та  заходів у системі охорони здоров’я у сумі  

19 523 100 грн.  

Кабінетом Міністрів України області виділено додатково 17 307 900 грн  

для забезпечення лікування хворих на цукровий та нецукровий діабет. Кошти 



5 

 

передбачено на період до 1 жовтня 2021 року, тобто ще на три місяці. 

Розподіл здійснено відповідно до чисельності хворих станом на 01.06.2021 

року.   

Також означеним розпорядженням розподіляються кошти у  сумі                

2 215 200 тис. грн на оплату поточних видатків КЗ „Черкаський обласний 

інформаційно-аналітичний центр медичної статистики“ Черкаської обласної 

ради на здійснення заходів пов’язаних із збором, обробкою, зберіганням та 

передачею медико-статистичної інформації. Цей комунальний заклад не 

фінансується Національною службою здоров’я і повністю утримується із 

обласного бюджету. 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 4). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

        Вельбівець О.І., який запитав про перспективи КЗ „Черкаський обласний 

інформаційно-аналітичний центр медичної статистики» Черкаської обласної 

ради. 

       Бондар Т.О., яка повідомила, що заклад до якого передбачалося 

приєднати центр медичної статистики, а це комунальне некомерційне 

підприємство „Черкаський обласний центр громадського здоров’я Черкаської 

обласної ради“, сам перебуває на стадії приєднання, оскільки, відповідно до 

постани Кабінету Міністрів України, повинен бути приєднаний до іншого 

закладу охорони здоров’я області.  

        Враховуючи, що функції із збору, обробки, зберігання та передачі 

медико-статистичної інформації в області необхідно виконувати, була 

прийнята обласна програма підтримки системи медичної статистики на 2021-

2022 роки. У КНП було проведено скорочення вакантних посад і поки що 

фінансування здійснюється із обласного бюджету. 

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації № 345 від 25.06.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 
 

 

 

1.5. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 25.06.2021 № 346 „Про перерозподіл коштів 

субвенції з державного бюджету“ по Управлінню охорони здоров’я 

Черкаської обласної державної адміністрації також здійснюється 

перерозподіл між бюджетами територіальних громад субвенції для 

забезпечення лікування хворих на цукровий та нецукровий діабет.  

Перерозподіл здійснюється враховуючи фактичне використання коштів. У 

деяких громадах є залишок фінансового ресурсу і його можна спрямувати 
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тим у кого виникла необхідність у додаткових коштах. Перерозподіл 

здійснюється з метою ефективного використання коштів, так як вони мають 

цільове призначення і в разі невикористання повинні будуть повернуті до 

державного бюджету. 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 5). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

       Радуцький О.Р., який зауважив, що по місту Черкаси препарати в аптеках 

вже почали відпускати в борг. 

       Бондар Т.О., яка зазначила, що перерозподіл здійснено відповідно до 

використання і потреби. 

       Віштак І.А., який запропонував погодити розпорядження обласної 

державної адміністрації № 346 від 25.06.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 
 

 

1.6. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 07.07.2021 № 363 „Про перерозподіл видатків 

бюджету“ по Департаменту будівництва Черкаської обласної державної 

адміністрації здійснюється перерозподіл по видатках, передбачених з 

обласного бюджету як субвенції місцевим бюджетам, за рахунок  

екологічних коштів на придбання контейнерів для сміття.  

       Перерозподіл здійснюється на загальну суму 1, 660 млн грн між 

капітальними та поточними видатками. При використанні коштів у деяких 

територіальних громадах стало зрозуміло, що вони не купують контейнери 

які відносяться до капітальних видатків, а купують значно дешевші. 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 1). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації № 363 від 07.07.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 
 

 

1.7. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 07.07.2021 № 364 „Про перерозподіл видатків 

обласного бюджету та внесення змін до Розподілу коштів бюджету розвитку 

на здійснення заходів із будівництва, реконструкції і реставрації, 

капітального ремонту об’єктів виробничої, комунікаційної та соціальної 



7 

 

інфраструктури за об’єктами у 2021 році“ здійснюється розподіл коштів по 

Департаменту будівництва Черкаської обласної державної адміністрації.  

        Надійшла субвенція з Паланської сільської територіальної громади у 

сумі 742 834,00 грн на співфінансування по об’єкту „Будівництво дитячо-

спортивного майданчика на території Громівської гімназії по                      

вул. Центральна, 45 в с. Громи Уманського району Черкаської області“. 

Кошти спрямовуються Департаменту як замовнику будівництва. 

         У цьому ж розпорядженні здійснюється перерозподіл на загальну суму 

1, 9 млн грн по об’єкту „Будівництво мультифункціонального майданчика 

для занять ігровими видами спорту (баскетбол, волейбол, гандбол, міні-

футбол) розміром 42х22 м у Тальнівській загальноосвітній школі І-ІІІ 

ступенів № 2 за адресою: м. Тальне, вул. Майданецька, 1“. Кошти 

спрямовуються у вигляді субвенції Тальнівській міській територіальній 

громаді без зміни цільового призначення.  

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 7). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

        Вельбівець О.І., який висловив свою незгоду щодо зміни розпорядника 

коштів передбачених на будівництво мультифункціонального майданчика у 

м. Тальне. 

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації № 364 від 07.07.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 
 

 

1.8. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 08.07.2021 № 368 „Про розподіл міжбюджетних 

трансфертів та внесення змін до Розподілу коштів бюджету розвитку на 

здійснення заходів із будівництва, реконструкції і реставрації, капітального 

ремонту об’єктів виробничої, комунікаційної та соціальної інфраструктури за 

об’єктами у 2021 році“ коригуються видатки по Департаменту будівництва 

Черкаської обласної державної адміністрації. За рахунок субвенції, що 

надійшла з Городищенської міської територіальної громади, збільшуються 

видатки по об’єкту „Капітальний ремонт спортивних майданчиків та 

легкоатлетичних доріжок стадіону ФОСК „Колос“ по вул. 1-го Травня, 25а, 

м. Городище, Черкаської області“ на суму 1 394 153,00 грн. Це об’єкт ДФРР і 

дофінансовується за рахунок коштів місцевого бюджету. 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 8). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

        Вельбівець О.І., який зазначив, що до нього звертались керівники 
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Городищенської громади у зв’язку із збільшенням обсягу проєктних робіт, 

що в свою чергу стало додатковим навантаженням на місцевий бюджет. 

      Лапін А.С., який повідомив, що збільшення видатків з бюджету громади 

пов’язане не із збільшенням обсягу проєктних робіт, а із необхідністю 

введення об’єкта в експлуатацію у цьому році, а не у наступному. 

       Гайович В.Ю., який запитав щодо корегування ПКД. 

       Лапін А.С., який зазначив, що корегування ПКД не було. 

       Кравченко Н.М., яка пояснила, що фінансування об’єкта здійснюється з 

трьох джерел: ДФРР, місцевий бюджет і субвенція з державного бюджету 

місцевим бюджетам на здійснення заходів щодо соціально-економічного 

розвитку окремих територій. На суму співфінансування вплинув той факт, 

що в разі використання коштів субвенції на соціально-економічний розвиток, 

об’єкт повинен бути введений в експлуатацію у поточному році. 

Передбачалося також, що за сприяння депутатів ВРУ буде збільшено 

фінансування на об’єкт. Але на даний час тендер проведено і необхідне 

фінансування.  

        Вельбівець О.І., який запитав щодо можливої економії коштів 

передбачених з ДФРР. 

        Лапін А.С., який зазначив, що дійсно умовна економія коштів є, але на 

даний час неможливо визначитись по сумі, так як по деяким об’єктам 

можливо треба буде коригувати ПКД і визначатись щодо подальшого їх 

фінансування. Відмітив, що ПКД надається територіальними громадами. 

         Віштак І.А., який звернув увагу на те, що проєкти подавались у 2021 

році і виникає питання щодо актуальності ПКД. 

         Радуцький О.Р., який запропонував погодити розпорядження ОДА. 

         Також запитав у Кравченко Н.М. щодо наявної інформації про 

виділення коштів для медикаментозного забезпечення хворих з 

трансплантованими органами. 

       Кравченко Н.М., яка зазначила, що такої інформації зараз не має, але ці 

видатки фінансуються із державного бюджету. 

       Савчук Г.К., яка, виходячи з досвіду роботи керівника медичного 

закладу, зазначила, що коштів які виділяються із державного бюджету для 

таких хворих часто недостатньо і здійснюється дофінансування із місцевих 

бюджетів. 

        Гайович В.Ю., який нагадав, що в області не була підтримана програма 

для медикаментозного забезпечення орфанних хворих у зв’язку з недостанім 

фінансовим ресурсом. Запитав чи працює державна програма і як 

покриваєтся потреба області у таких видатках. 

        Ботнар Т.О., яка підтвердила, що державна програма діє. Зареєстровані в 

реєстрі пацієнти забезпечуються медикаментами.  

        Гайович В.Ю., який запропонував доручити Управлінню охорони 

здоров’я вивчити питання щодо медикаментозного забезпечення хворих з 

трансплантованими органами. В разі потреби підготувати звернення щодо 

збільшення фінансування з державного бюджету та подати його в обласну 
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раду для розгляду та підтримки депутатським корпусом.  

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації № 368 від 08.07.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 
 

 

1.9. СЛУХАЛИ:  

        Кравченко Н.М., яка повідомила, що розпорядженням обласної 

державної адміністрації від 08.07.2021 № 369 „Про перерозподіл видатків 

бюджету“ по Управлінню охорони здоров’я Черкаської обласної державної 

адміністрації здійснюється перерозподіл видатків для забезпечення поточної 

діяльності, у тому числі проведення розрахунків з працівниками, 

комунального некомерційного підприємства „Черкаський обласний центр 

планування сім’ї та репродукції людини Черкаської обласної ради». 

Текст розпорядження додається до протоколу (додаток 9). 
 

ВИСТУПИЛИ: 

       Віштак І.А., який поставив на голосування питання щодо погодження 

розпорядження обласної державної адміністрації №  369 від 08.07.2021. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

ВИРІШИЛИ: висновок постійної комісії № 10/1 додається до протоколу 

(додаток 10). 

 

 

2. ВИСТУПИЛИ: 

       Савчук Г.К., яка повідомила, що 2 липня 2021 року на території 

Стеблівсьої селищної громади через стихійне лихо, сильний штормовий 

вітер, було пошкоджено дах будинку культури у селі Яблунівка, порвано 

лінії електропередач, повалено дерева.  

       Повідомила про звернення Стеблівського селищного голови щодо 

виділення коштів з обласного бюджету для здійснення відновлювальних 

робіт покрівлі закладу.  

 

ВИСТУПИЛИ: 

        Яріш А.А., який зазначив, що у 2017 рокі аналогічна ситуація трапилась 

у Черкаському районі. У результаті стихійного лиха було пошкоджено дах 

Мошнівського будинку культури. Було оформлено документи для 

відшкодування збитків з державного бюджету. Порадив також оформити та 

подати необхідні документи для відшкодування збитків з державного 
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бюджету. 

       Вельбівець О.І., який запропонував проголосувати за звернення до 

голови обласної державної адміністрації щодо можливості виділення коштів 

з резервного фонду обласного бюджету, так як вичерпані резерви місцевого 

бюджету, або підготовки необхідних документів про виділення коштів з 

державного бюджету на ліквідацію наслідків надзвичайної ситуації. 

       Віштак І.А., який уточнив пропозицію Вельбівця О.І. і зазначив, що в 

разі з державного бюджету не буде виділено кошти, розглянути можливість 

їх виділення з обласного бюджету. 

       Кравченко Н.М., яка зазначила, що об’єкт буде внесено до узагальненої 

потреби в додаткових коштах, а оформленням документів буде займатись 

профільне Управління з питань цивільного захисту облдержадміністрації. 

       Савчук Г.К., яка звернулась з питанням надання гарантійних листів. 

       Кравченко Н.М., яка заперечила можливість надання гарантійних листів. 

       Вельбівець О.І., який зазначив, що в разі не вирішення питання щодо 

відшкодування витрат, воно може бути розглянуте у вересні місяці при 

внесенні змін до обласного бюджету. Попросив членів постійної комісії 

підтримати пропозицію щодо підготовки матеріалів для відшкодування з 

державного бюджету, а у разі відмови розглянути можливість виділення їх з 

обласного бюджету. 

 

 ВИРІШИЛИ: рекомендувати Черкаській обласній державній адміністрацій 

звернутись до Кабінету Міністрів України щодо виділення коштів з 

резервного фонду державного бюджету для ліквідації наслідків надзвичайної 

ситуації. У разі відмови - розглянути можливість виділення коштів з 

обласного бюджету. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

 

3. Різне. 

3.1. Слухали: 

       Мушієка М.Г. щодо виділення коштів з обласного бюджету на 

погашення заборгованості КП „Аеропорт Черкаси Черкаської обласної ради“. 

       Михайло Григорович вніс пропозицію звернутись до обласної державної 

адміністрації про виділення 13 млн грн з обласного бюджету на погашення 

боргів комунального підприємства щоб можна було відновити його роботу, 

тим більше, що по місту вирішене питання скасування плати за оренду землі.  

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Доманський В.М., який повідомив, що комунальне підприємство вже пів 

року не сплачувало земельний податок. У Черкаській міській раді 

порушувалось питання щодо розірвання договору оренди земельної ділянки 
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та внесення цього питання на розгляд сесії міської ради. Проте, завдячуючи 

роботі юристів, депутатів обласної та міської рад, депутати Черкаської 

міської ради підтримали рішення про зниження ставки земельного податку 

комунальному підприємству до 0,01 відсотка. Було до сплати 4 млн грн 

земельного податку на рік за 184 га землі, а враховуючи прийняте рішення це 

становитиме 400 грн на рік або 38 грн на місяць.   

Розпорядженням голови обласної ради було створено комісію з 

перевірки окремих питань діяльності комунального підприємства „Аеропорт 

Черкаси Черкаської обласної ради». Комісія закінчує працювати. Але за 

попередніми розрахунками заборгованість комунального підприємства 

становить близько 12 млн грн.  

Володимир Миколайович зазначив, що на сьогодні в аеропорту 

здаються в оренду 10 тис. м
2 

площ. У середньому орендна плата становить  

14 грн за м
2
, але є і по 1,68 грн, наприклад площі здані під розміщення 

оптової нафтобази.  

Віштак І.А., який зауважив, що Головне управління Держгеокадастру у 

Черкаській області, що реалізує державну політику, орендує приміщення по 

60 грн м
2
. 

        Доманський В.М., який зазначив, що для відновлення роботи аеропорту 

необхідно зробити декілька кроків: 

       виділити з обласного бюджету кошти на погашення заборгованості 

підпрємства; 

        вирішити питання надання податкової пільги, а саме зниження ставки 

земельного податку; 

        вирішити питання підняття орендної плати.  

       Як приклад, навів розрахунок: якщо 10 000 м
2
 вільних площ, що має 

аеропорт, здавати в оренду за ринковою ціною 45 грн м
2
, то підприємство 

отримуватиме 450 тис грн. Витрати підприємства становитимуть близько   

400 тис грн, із них фонд оплати праці 307 тис. грн. 

       Радуцький О.Р., який зазначив про доцільність проведення ще одного 

засідання постійної комісії з розгляду питання погашення заборгованості 

комунального підприємства за участі керівника підприємства та надання ним 

пояснень, чому виникли проблеми. 

        Віштак І.А., який запропонував провести спільне засідання з постійною 

комісією обласної ради з питань розвитку інфраструктури та житлово-

комунального господарства. Перед прийняттям рішення заслухати звіт 

керівника комунального підприємства про діяльність аеропорту. 

        Мушієк М.Г., який зазначив, що можна звернутись до обласної 

державної адміністрації про виділення коштів до закінчення роботи комісії з 

перевірки діяльності комунального підприємства. 

       Радуцький О.Р., який заперечив Мушієку М.Г., адже немає остаточної 

суми заборгованості. 

       Гайович В.Ю., який підтримав пропозицію про заслуховування керівника 

комунального підприємства щодо здачі оренду вільних площ. Зауважив, що 

https://ck-oda.gov.ua/holovne-upravlinnya-derzhgeokadastru-u-cherkaskij-oblasti/
https://ck-oda.gov.ua/holovne-upravlinnya-derzhgeokadastru-u-cherkaskij-oblasti/
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це питання порушувалося і раніше, але не було відповідної реакції як 

керівника підприємства так і колишнього керівництва обласної ради. 

Подякував Доманському В.М. за конструктивну роботу з покращення 

управління комунальним майном та підтримав пропозицію про виділення 

коштів з обласного бюджету на погашення заборгованості аеропорту. 

        Доманський В.М., який зазначив, що причиною наявної заборгованості 

директор аеропорту вважає банкрутство підприємства.  

        Володимир Миколайович зауважив, що депутатам вирішувати чи 

виділяти з обласного бюджету 13 млн грн на погашення заборгованості та 

підвищувати орендну плату, але через рік закінчиться пільга із сплати 

земельного податку і підприємство знову матиме заборгованість, а через два 

роки Черкаська міська рада може подати позов про банкрутство 

комунального підприємства. На сесії Черкаської міської ради депутати 

надавали пропозиції щодо передачі аеропорту у міську комунальну 

власність. 

       Вельбівець О.І., який зазначив, що вже 4 роки цей об’єкт реконструюють 

з позиції обласної державної адміністрації. Звернув увагу на те, що 

підприємство не було розпорядником коштів. На його думку, спеціально 

було визначено, що розпорядником коштів і замовником робіт було 

управління капітального будівництва ОДА. Висловив зауваження до 

проведення проектувальних робіт, адже у нього складається враження, що 

при проектуванні не ставилось за мету відновити аеропорт комплексно як 

цілісний майновий комплекс із цільовим призначенням. 

        Проводячи реконструкцію УКС забрав управління цим об’єктом. 

Апріорі об’єкт в управлінні УКСа до моменту підписання акту виконаних 

робі та введення його в експлуатацію, яке відбулося нещодавно.  

        Стосовно договорів оренди, то зазначив, що в переважній більшості 

рішення приймались або депутатами на сесії або з дозволу керівника ради. 

Підтримав доцільність перегляду та переукладання договорів оренди майна 

комунального підприємства.  

       Доманський В.М., який заперечив Вельбівцю О.І., зазначивши, що УКС 

не мав відношення до договорів оренди. Повідомив, що 4 договори оренди 

закінчилися ще у 2016 році.  

        Вельбівець О.І., який зазначив, що питання надання податкової пільги в 

частині звільнення від сплати земельного податку, а також списання боргів 

комунального підприємства неодноразово в минулих роках розглядались на 

сесіях Черкаської міської ради.  

       Вніс пропозицію провести перевірку всіх комунальних підприємств в 

межах визначених повноважень та розглянути можливість перегляду 

договорів оренди з впровадженням нових ринкових механізмів. 

       Навів, як приклад, погіршення фінансового стану комунального 

підприємства КП „АТП «Черкаської обласної ради»“: у 2016 році комунальне 

підприємство мало прибуток 7 тис. грн; у 2017 – 34 тис. грн; у 2018 – 75 тис. 

грн; у 2019 – 154 тис. грн. На даний час підприємство має збитки.   
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        Висловив підтримку директору комунального підприємства та звернув 

увагу присутніх на те, що на конкурс з визначення кандидатури на посаду 

директора комунального підприємства „Аеропорт Черкаси Черкаської 

обласної ради“ були подані документи лише від однієї кандидатури – 

Далібожака І.С. 

        Висловив зауваження щодо проведення в обласній раді конкурсів на 

заміщення посад керівників комунальних підприємств.  

       Віштак І.А., який також висловив зауваження щодо роботи в обласній 

раді з комунальним майном та вніс пропозицію розглянути на спільному 

засіданні постійних комісій обласної ради з питань соціально-економічного 

розвитку бюджету та фінансів та питань розвитку інфраструктури та 

житлово-комунального господарства питання щодо ситуації на 

комунальному підприємстві КП „Аеропорт Черкаси Черкаської обласної 

ради“, заслухати звіт комісії перевірки окремих питань діяльності 

комунального підприємства; інформацію керівника підприємства. Залучити 

до розгляду питань  представників профільних департаментів обласної 

державної адміністрації, представників податкової для інформування щодо 

податкового боргу, фінансових санкцій та можливих шляхів погашення 

боргів.  

      Організацію підготовки матеріалів для розгляду на засіданні та 

запрошення зацікавлених осіб запропонував доручити Доманському В.М., як 

відповідальному цей за напрямок діяльності в обласній раді. 

        Гусак В.Г., який висловив позицію обласної державної адміністрації  і 

голови ОДА, що аеропорт має працювати. Відзначив, що прийняття рішення 

сесією Черкаської міської ради є спільною роботою Департаменту фінансів 

ОДА та депутатів обласної ради.  

       Віктор Григорович повідомив, що два дні тому в аеропорту почали 

наносити розмітку злітно-посадкової смуги і з першого серпня нарешті 

планують ввести в експлуатацію. Аеропорт має отримати сертифікат і 

запрацювати. Питання щодо банкрутства підприємства апріорі не може 

стояти. Працівники Департаменту інфраструктури та житлово-комунального 

господарства облдержадміністрації працюють з авіакомпаніями, надають їм 

пропозиції.  Щодо пропозиції по погашенню боргу підприємства то вона є 

актуальною, але дійсно є потреба на комісії вивчити ситуацію. Необхідно 

щоб керівник підприємства  пояснив, що він робив, яка сума боргу та шляхи 

його погашення. 

       Доманський В.М., який зазначив, що головою створеної розпорядженням 

голови обласної ради комісії є Мушієк М.Г. і він готуватиме висновок комісії 

в якому будуть відображені, зокрема, і питання оренди майна. 

       Мушієк М.Г., який запропонував запросити на засідання також членів 

постійної комісії обласної ради з питань комунальної власності, 

підприємництва та регуляторної політики. 

        Кравченко Н.М., яка зауважила, що проблематично буде здійснювати 

погашення заборгованості у разі якщо підприємство є збитковим. 
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       Вельбівець О.І., який наголосив на тому, що визначатись із датою і часом 

спільного засідання постійних комісій необхідно після надання необхідних 

матеріалів Віштаку І.А., як голові постійної комісії  та ініціатору засідання. 

 

 

3.2. СЛУХАЛИ: 

        Доманського В.М. щодо виділення коштів з обласного бюджету на 

завершення капітального ремонту басейна комунального закладу «Обласний 

дитячий санаторій „Пролісок“ Черкаської обласної ради. 

       Володимир Миколайович повідомив, що до голови обласної ради, під час 

його робочої поїздки до комунального закладу, звернулась керівник закладу з 

приводу виділення коштів на завершення робіт та введення в експлуатацію 

басейна. Басейн у закладі було побудовано п’ять років тому, але до цього 

часу не введено в експлуатацію. Для завершення робіт необхідно близько  

400 тис. грн. 

         Висловив пропозицію членам постійної комісії звернутись до обласної 

державної адміністрації щодо виділення необхідних коштів.  

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Радуцький О.Р., який порушив питання виділення коштів для проекту 

кардіоцентру та відводу земельної ділянки. 

       Віштак І.А., який поставив на голосування пропозицію щодо 

рекомендації Черкаській обласній державній адміністрації при підготовці 

змін до обласного бюджету передбачити кошти на завершення робіт та 

введення в експлуатацію басейна у комунальному закладі „Обласний 

дитячий санаторій «Пролісок» Черкаської обласної ради“. 

 

ВИРІШИЛИ:  рекомендувати Черкаській обласній державній адміністрації 

при підготовці змін до обласного бюджету Черкаської області на 2021 рік, що 

пропонуватимуться для розгляду на черговій сесії обласної ради, 

передбачити кошти на завершення робіт та введення в експлуатацію басейна 

у комунальному закладі „Обласний дитячий санаторій «Пролісок» 

Черкаської обласної ради“. 

 

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

 

3.3. СЛУХАЛИ:  

        Віштака І.Я., який повідомив про підготовку проєкту загальнодержавної 

програми „Питна вода України“ на 2022 - 2026 роки. На виконання заходів 

програми у державному бюджеті будуть передбачатись кошти. Запропонував 

доручити профільному департаменту обласної державної адміністрації 
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долучитись до підготовки обласної програми та звернутись до органів 

місцевого самоврядування щодо надання пропозицій. 
 

ВИСТУПИЛИ: 

       Чубань С.В., який повідомив, що Департаментом регіонального розвитку 

вже проводиться підготовка проєкту обласної програми. З регіонів зібрані та 

узагальнені пропозиції на загальну суму близько 700 млн грн. Але дійсно 

чекають державну програму, щоб знати які об’єкти від області будуть там 

враховані, адже було надано багато пропозицій. 

        Віштак А.І.,  який запропонував директору Департаменту 

інфраструктури та житлово-комунального господарства обласної державної 

адміністрації Чубаню С.В. надати депутатам обласної ради для ознайомлення 

проєкт програми з переліком об’єктів. 

 

ВИРІШИЛИ: рекомендувати Департаменту інфраструктури та житлово-

комунального господарства обласної державної адміністрації активізувати 

роботу щодо розробки обласної програми „Питна вода Черкащини“ та надати 

підготовлені пропозиції до проєкту програми депутатам обласної ради для 

ознайомлення та надання пропозицій.  

  

ГОЛОСУВАЛИ:   

 „За“ - 10,   „Проти“ – 0,   „Утрималися“ - 0,   „Не голосувало“ - 0. 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії                                                         І. ВІШТАК 

 

 

 

 

Секретар постійної комісії                                                     С. РАДЧЕНКО 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


